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Protokół Nr V/2007
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 14 lutego 2007 roku.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Stanowisko Rady Gminy w sprawie ewentualnego wygaśnięcia mandatu 

Radnego Gminy Sitno.
5. Przyjęcie planów pracy Komisji Stałych na 2007 rok.
6. Ustalenie zasad prac Rady Gminy nad uchwałą budżetową na 2007 rok.
7. Informacja na temat proponowanych zmian w sposobie prowadzenia Szkoły 

Podstawowej w Kornelówce.
8. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy.
9. Interpelacje i zapytania Radnych - odpowiedzi.
10.Sprawy różne.
11.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
12.Podjęcie uchwał:

- w sprawie ewentualnego wygaśnięcia mandatu Radnego Gminy Sitno
- w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Kornelówce
- w sprawie uchwalenia regulaminu wynagrodzeń nauczycieli
- w sprawie wyboru przedstawiciela do Zamojsko-Roztoczańskiego Związku Gmin 

13.Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 

1. Adamczuk Małgorzata
2. Brzozowski Janusz
3. Gazda Antoni
4. Juszczak Andrzej
5. Karski Aleksander
6. Kozak Leszek
7. Łuczyszyn Lucjan
8. Mazurek Janusz
9. Mazurek Jerzy
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10.Monastryski Ryszard
11.Niedźwiedź Zygmunt
12.Pawlicha Bogdan
13.Szajnoga Marek
14.Tukiendorf Edward
15.Wrotniak Mieczysław

Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia  obrad  V  Sesji  Rady  Gminy  w  bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący powitał Radnych a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Pana 
Kajetana  Protasa,  Sekretarza  Gminy  Pana  Mariana  Bernata,  Zastępcę  Skarbnika 
Gminy Panią Jolantę Hryciuk, Radcę Prawnego Panią Stanisławę Bielecką, Radnego 
Powiatowego  Pana  Stanisława  Bartosiaka,  Dyrektora  S.P.  w  Kornelówce  Panią 
Teresę Twardziszewską oraz przybyłych na obrady sesji sołtysów.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  w  związku  z  niewyjaśnioną  sytuacją 
w zakresie złożenia przez niego oświadczenia majątkowego przekazał prowadzenie 
obrad Zastępcy Przewodniczącego Panu Zygmuntowi Niedźwiedziowi.
Obrady rozpoczęły się o godz. 8°° i trwały do godz. 15°°.

Ad 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

       Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Gminy  Pan  Zygmunt  Niedźwiedź 
na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach sesji uczestniczy 15 Radnych, 
co stanowi pełne quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie  Zastępca  Przewodniczącego  przedstawił  proponowany  porządek  obrad 
pytając jednocześnie czy są do niego uwagi.
Sekretarz Gminy Pan Marian Bernat poinformował, że w związku z brakiem opinii 
Związków  Zawodowych  regulamin  wynagrodzeń  nauczycieli  będzie  podjęty  na 
następnej sesji.
Panowie  Radni  nie  wnosili  uwag  do  przedstawionego  porządku  i  przyjęli  go 
jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
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Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

       Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji 
Uchwał i  Wniosków weszli  nw.  Radni:  Lucjan Łuczyszyn,  Mieczysław Wrotniak 
i Antoni Gazda. 
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 4
Stanowisko Rady Gminy w sprawie ewentualnego wygaśnięcia mandatu 

Radnego Gminy Sitno.

           Przewodniczący  Rady  Gminy  wyjaśnił  zebranym  zaistniałą  sytuację 
w zakresie jego oświadczenia majątkowego – zostało ono złożone w Urzędzie Gminy 
tylko wg. Wojewody Lubelskiego za późno zostało do niego wysłane. Oświadczenia 
majątkowe  pozostałych  Radnych  nie  są  wysyłane  do  Lublina  tylko  pozostają 
w  Urzędzie  Gminy.  Do  tej  pory  stosowano  ustawę  samorządową,  która  mówi 
o  utracie  diety  do czasu złożenia  oświadczenia.  Teraz  ordynacja  wyborcza  mówi 
o  wygaśnięciu  mandatu.  Oświadczenie  majątkowe  składa  się  w ciągu  30  dni  od 
ślubowania a oświadczenie o działalności gospodarczej – 30 dni od daty wyborów.
W tej chwili należy poczekać na rozstrzygnięcie Trybunału Konstytucyjnego.
Na tym Przewodniczący zakończył wypowiedź.
Pan  Czesław  Dadia  zaproponował,  by  Radca  Prawny  znalazł  rozwiązanie  z  tej 
sytuacji gdyż szkoda jest by obecny Przewodniczący stracił mandat.
Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  są  różne  przepisu  normujące  tą  sytuację.  Profesor  Michał 
Kulesza  proponuje,  by  w  takim  przypadku  Rada  podjęła  uchwałę  o  odmowie 
stwierdzenia wygaśnięcia mandatu.
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że w 2006 roku trzy razy składał oświadczenie 
majątkowe – w kwietniu, październiku i grudniu.
Pani Janina Zawada stwierdziła, że Radni powinni poprzeć Przewodniczącego, tym 
bardziej że on sam na sesji przypominał Radnym o terminie składania oświadczeń.
Radca Prawny Pani  Stanisława Bielecka stwierdziła,  że  najlepszym rozwiązaniem 
byłoby  wdrożenie  propozycji  Profesora  Kuleszy  o  odmowie  stwierdzenia 
wygaśnięcia mandatu. Wojewoda zadecyduje, czy stwierdzi nieważność uchwały czy 
nie. To otworzy drogę do NSA, który oceni zgodność ustaw z Konstytucją i innymi 
ustawami. Natomiast stwierdzenie wygaśnięcia mandatu otworzy drogę do wyborów.
Pan  Sekretarz  dodał,  że  Przewodniczący  dbał  o  Radnych  o  zapomniał  o  swoim 
oświadczeniu.  Nowe  wybory  niczego  nie  zmienią  natomiast  koszty  poniosą 
podatnicy.
Pan Zygmunt Niedźwiedź zapytał czy są jeszcze pytania w tej sprawie.
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Pan  Janusz  Brzozowski  poinformował,  że  właśnie  wrócił  z  Urzędu  Skarbowego 
w  Zamościu,  gdzie  otrzymał  zaświadczenie,  że  do  dnia  dzisiejszego  w  Urzędzie 
Skarbowym nie ma żadnego jego oświadczenia – a jest Radnym trzecią kadencję.
To nie Rada Gminy powoływała radnego i nie Rada ma go odwołać. Problem leży 
gdzie indziej – w pracy Urzędu Gminy. Dlaczego do dziś nie złożono oświadczeń do 
Urzędu Skarbowego.
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że wcześniejsze oświadczenia były wysyłane 
co roku. Były też co roku przedstawiane Radzie Gminy uwagi do tych oświadczeń.
Natomiast  ostatnie  oświadczenia  są  już  przygotowane  do  wysłania  do  Urzędu 
Skarbowego i w najbliższym czasie zostaną wysłane.
Pan  Wójt  stwierdził,  odnośnie  minionej  kadencji,  że  jest  pełna  dokumentacja 
dotycząca  oświadczeń  Radnych.  Regionalna  Izba  Obrachunkowa  specjalnie 
kontrolowała złożenie przez Radnych tych oświadczeń.    
Pan  Sekretarz  dodał,  że  oprócz  oświadczeń  Radnych  jest  jeszcze  14  oświadczeń 
pracowników i te sprawy są pilnowane.
Co roku przychodzą informacje z Urzędu Skarbowego na temat nieprawidłowości. 
Gdyby tego nie było to byłyby już sprawy prokuratorskie.
Pan Zygmunt Niedźwiedź zapytał czy są jeszcze pytania.
W związku z tym, że nikt nie zadawał pytań przystąpiono do realizacji następnego 
punktu porządku obrad.

Ad. 5
 Przyjęcie planów pracy Komisji Stałych na 2007 rok

  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jerzy Mazurek odczytał plan pracy Komisji 
na 2007 rok (plan w załączeniu).
Państwo Radni nie wnosili uwag do przedstawionego planu.
Pan Mieczysław Wrotniak przedstawił plan pracy Komisji  Budżetu, Infrastruktury 
i Rozwoju na 2007 r.
Państwo Radni nie wnosili uwag do ww. planu pracy.
Pan  Zygmunt  Niedźwiedź  przedstawił  plan  pracy  Komisji  Oświaty,  Pomocy 
Społecznej, Ochrony Zdrowia i Sportu na 2007 r.
Państwo Radni nie wnosili uwag do przedstawionego planu pracy.
Następnie  przystąpiono  do  dyskusji  w  sprawie  Komisji  Rolnictwa,  Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Gruntami.
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Radny powinien pracować tam gdzie go 
Rada Gminy wyasygnuje. Co by było w przypadku, gdyby wszyscy Radni chcieli 
pracować w jednej Komisji.
Pan Marek Szajnoga zauważył, że takiej sytuacji nie było.
Pan  Janusz  Brzozowski  dodał,  że  niektórzy  Radni  zostali  wyrzuceni  z  każdej 
Komisji.
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Pan Czesław Dadia zauważył, że większość mieszkańców Gminy jest rolnikami i nie 
może być takiej sytuacji, żeby nie było Komisji Rolnictwa. Jak tak będzie to trzeba 
wybrać nową Radę Gminy.
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził,  że  jeżeli  to  coś  zmieni  to  może przejść 
z Komisji Oświaty do Komisji Rolnictwa.
Pan Janusz Brzozowski stwierdził, że on nie może być w Komisji Rolnictwa gdyż nie 
jest rolnikiem. Podobnie Pan Pawlicha nie jest rolnikiem tylko przedsiębiorcą.
Miejsca  w innych Komisjach zostały wcześniej  zajęte.  W Komisji  Rewizyjnej  są 
rolnicy, żeby ktoś ze Stowarzyszenia się do tej Komisji nie dostał.
Pan Jerzy Mazurek stwierdził,  że nie może się zgodzić z tym co powiedział  Pan 
Brzozowski gdyż proponował Pana Pawlichę do Komisji Oświaty ale Pan Pawlicha 
odmówił.
Pan Brzozowski poinformował, że zgłaszał on Pana Pawlichę do Komisji Rewizyjnej 
ale Radni go odrzucili.
Pan  Sekretarz  stwierdził,  że  Radni  muszą  się  dogadać  i  ustalić  składy  Komisji. 
Gdyby zamiast ryczałtów były diety to niektórzy Radni by dużo mniej otrzymywali.
Pan Mieczysław Wrotniak poinformował, że rezygnuje z funkcji Przewodniczącego 
Komisji Budżetu, Infrastruktury i Rozwoju – żeby załagodzić konflikt.
Pan  Janusz  Brzozowski  zwrócił  się  z  pytaniem  do  Radcy  Prawnego,  czy 
reprezentanci Stowarzyszenia nie mają prawa wejść do każdej Komisji. Ponadto Pan 
Brzozowski stwierdził, że Pan Wrotniak bardzo ładnie się zachował i w tej sytuacji 
chętnie przejdzie do Komisji Oświaty.
Pan Bogdan Pawlicha stwierdził, że rozmawiał z pewną osobą, która wyraźnie mu 
powiedziała, że może on być w każdej Komisji tylko nie w Rewizyjnej. Natomiast 
odnośnie diet – to Pan Pawlicha stwierdził, że jeżeli jest takie prawo to można mu 
dietę zabrać, gdyż on nie przyszedł do Rady Gminy po dietę.
Pan Marek Szajnoga dodał, że wyszło jak wyszło, ale teraz on wyraża zgodę na pracę 
w Komisji Rolnictwa.
Pan Andrzej Juszczak wyraził zgodę na objęcie funkcji Przewodniczącego Komisji 
Budżetowej.
Pan  Edward  Tukiendorf  stwierdził,  odnośnie  wypowiedzi  Pana  Pawlichy,  że 
pracował on już kiedyś w Komisji Rewizyjnej i był wtedy stronniczy i nastawiony 
przez pewne osoby. Lepiej w tej chwili nie powtarzać tamtych słów i wypowiedzi.
Pan Pawlicha stwierdził, że wtedy stanął w obronie dwóch dyrektorek i szkół, nie był 
stronniczy i nikomu nic złego nie zrobił.  Teraz te Panie na swoją prośbę odeszły 
z pracy. 
Pan Tukiendorf stwierdził, że można się zapoznać z protokołem. Pan Maksymowicz 
również był w tej Komisji.
Pan Wójt dodał, że on był w ognisku tych zdarzeń. Każdy pamięta jak te Komisje 
pracowały, szczególnie Komisja Rewizyjna i nie ma co wracać do tych spraw.
W tej chwili należy ustalić formy pracy nad budżetem na 2007 rok.
Prowizorium zostało przekazane i  jest prośba o zapoznanie się z nim gdyż został 
krótki termin do uchwalenia budżetu.
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Kończą  się  zebrania  wiejskie  i  strażackie  i  trzeba  będzie  się  zająć  pracami  nad 
budżetem.
Następnie Pan Zygmunt Niedźwiedź powrócił do tematu planów pracy Komisji na 
2007 rok.
Pan Janusz Brzozowski zaproponował, by pierwsze załatwić do końca temat składu 
osobowego Komisji.
Państwo  Radni  opowiedzieli  się  za  przegłosowaniem  ww.  spraw  przy  podjęciu 
uchwał.

 
Ad. 7

Informacja na temat proponowanych zmian w sposobie prowadzenia 
Szkoły Podstawowej w Kornelówce

         Na wstępie Pan Wójt przedstawił sytuację w zakresie oświaty na terenie 
gminy Sitno.
Następnie Pan Wójt poinformował o spotkaniu, które odbyło się z rodzicami dzieci 
z  Kornelówki.  Założono  Stowarzyszenie  Oświatowe.  Wybrano  Zarząd 
Stowarzyszenia  –  Prezes Pan Marian Bernat,  Członkowie  – ks.  Wiesław Wróbel, 
Dominika  Witkowska,  Teresa  Twardziszewska,  Marta  Bergiel.  Dostarczono 
dokumenty do rejestracji w Krajowym Rejestrze Sądowym. Potrzebna jest uchwała 
o  zamiarze  likwidacji  Szkoły  Podstawowej  w  Kornelówce.  Szkoła  będzie 
prowadzona jako szkoła niepubliczna z uprawnieniami szkoły publicznej. Uniknie się 
w ten sposób Karty Nauczyciela. Na tej zmianie organizacji można zaoszczędzić 50 – 
100 tysięcy złotych rocznie.
Podobna  sytuacja  w  przyszłych  latach  wystąpi  w  Szkołach  Podstawowych 
w Horyszowie Polskim i Kol. Sitno. 
Obiekt  szkoły  w  Kornelówce  będzie  też  wykorzystany  jako  Centrum  Informacji 
Europejskiej a w przyszłości jako przedszkole.
W Szkole Podstawowej w Jarosławcu od tego roku będzie jeden oddział klasy “O”. 
Nie  będzie  już  350  –  380  godzin  na  szkołę  a  max.  200  godzin.  Trzeba  też 
wykorzystać  możliwość  wcześniejszego  przechodzenia  nauczycieli  na  emeryturę, 
gdyż w tej chwili jest zatrudnionych prawie 140 nauczycieli.
Pan Sekretarz dodał, odnośnie Stowarzyszenia, że na razie jest ono w fazie rejestracji. 
W  szkole  praktycznie  nic  się  nie  zmieni,  tylko  organem  prowadzącym  będzie 
Stowarzyszenie. To będzie Stowarzyszenie na rzecz Gminy i  okolic – apolityczne 
centrum informacyjne pomagające rolnikom. Jak będzie  potrzeba to  rozszerzy się 
działalność  o  Cześniki  i  Stanisławkę.  Takie  organizacje  mają  ogromne  wsparcie. 
Będą  tam  zatrudnione  osoby  z  gminy  gdyż  znają  te  sprawy.  Jest  możliwość 
zaoszczędzenia około 100 tysięcy złotych. Rodzice to zrozumieli i nie było żadnej 
dyskusji  w  tej  sprawie.  Takie  Stowarzyszenie  powinno  również  powstać 
w Stanisławce. Do początku marca Stowarzyszenie powinno się zarejestrować.
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Następnie  głos  zabrała  Pani  Teresa  Twardziszewska  zaznaczając,  że  rodzice  nie 
protestowali  po  zapewnieniach,  że  Gmina  będzie  ich  wspomagać  i  że  szkoła 
w Kornelówce będzie. To rozwiązanie odbędzie się kosztem nauczycieli. Wybrano 
dobro  szkoły  i  dzieci  a  nie  nauczycieli.  Natomiast  w  tej  chwili  rodzice  chcą 
pisemnego zapewnienia pomocy.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że w budżecie będzie dotacja celowa na prowadzenie szkoły 
w  wysokości  1/12  dotacji  miesięcznie.  Będą  zatrudniani  nauczyciele  nie  tylko 
dyplomowani,  tym  bardziej,  że  2007  rok  daje  możliwość  odejścia  na  emeryturę 
nauczycielską. Pensum dydaktyczne w Szkole będzie w granicach 25 – 30 godzin.
Są  w  Urzędzie  Gminy  powołane  zespoły  do  pozyskiwania  środków 
pozabudżetowych  i  będzie  jakaś  szansa  na  pozyskanie  środków  dla  tego 
Stowarzyszenia.
Zarząd Stowarzyszenia pracuje społecznie bez żadnego wynagrodzenia.
Pan  Janusz  Brzozowski  zapytał  dlaczego  nie  wzięto  od  razu  pod  uwagę  Szkoły 
w Horyszowie i Stanisławce, gdyż tam dzieci też jest bardzo mało.
Pan  Sekretarz  poinformował,  że  na  razie  należy  podjąć  uchwałę  o  zamiarze 
likwidacji Szkoły w Kornelówce natomiast odnośnie Horyszowa Polskiego to może 
będzie  to  możliwe  od  września  2008  r.  Na  razie  trzeba  zobaczyć  jak  to  będzie 
funkcjonowało w Kornelówce.
Pan Wójt zaproponował, by pieniądze zaoszczędzone z Kornelówki przeznaczyć na 
tą miejscowość. Byłaby to jakaś gratyfikacja.
Ponadto Pan Wójt zwrócił się z prośbą o przekazywanie 1 % podatku dochodowego 
na to Stowarzyszenie.
Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad.

Ad. 8
  Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy

            Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno Pan Kajetan Protas i stanowi 
ono załącznik do protokołu.

Ad. 9
Interpelacje i zapytania Radnych - odpowiedzi

   
Punkt ten został zrealizowany na bieżąco w trakcie obrad sesji.



--  8  --

Ad. 10
Sprawy różne

Pan Bogdan Pawlicha zapytał dlaczego nie wykorzystano kwoty 3 tysięcy złotych na 
pomoc “suszową” dla rolników tylko tą kwotę oddano z powrotem. Można było te 
środki rozdysponować wśród rolników.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że sprawa pomocy “suszowej” nie jest jeszcze zakończona. 
Decyzje wydawał GOPS i jeżeli ktoś nie spełniał kryteriów to nie mógł otrzymać 
pomocy. Teraz część rolników odwołuje się do SKO.
W tym temacie uczestniczył również ODR i nie można stawiać zarzutów tylko pod 
adresem gminy.
Pan  Wójt  dodał  w  sprawie  zarządzenia  “suszowego”,  że  Pan  Lepper  ładnie 
obiecywał. Urząd Gminy pracował nad tym przez miesiąc. Każdy rolnik podpisywał 
dokument. Niektórzy rolnicy podawali uczciwie 20 – 25 % strat a inni – 40 – 50 % - 
i  ci  rolnicy  otrzymali  pomoc.  Straty  w  gminie  wyniosły  prawie  3  mln  zł. 
Ministerstwo  myślało  jak  rolników oszukać  i  wprowadziło  stosunek  powierzchni 
suszowej  do  powierzchni  całkowitej.  Dlatego  tylu  rolników nie  dostało  pomocy. 
Można było przekazać kwotę na gminę a gmina umorzyłaby podatek lub udzieliła 
zapomogi.  Podobnie  zawiła  sytuacja  jest  w  zakresie  paliwa  rolniczego  – 
wykorzystanie środków jest na poziomie 25 %.
Pani  Janina  Zawada  stwierdziła,  odnośnie  spraw “suszowych”,  że  sołtysi  na  tym 
ucierpieli najbardziej, gdyż to oni zbierali oświadczenia od rolników i na nich skupiły 
się krytyczne uwagi rolników, którzy nie otrzymali pomocy.
Następnie  głos  zabrał  Pan  Marek  Szajnoga  zwracając  uwagę  na  załamania  na 
chodniku w Jarosławcu – koło Pana Sokala i Winniczuka oraz przy skrzyżowaniu do 
Sitna a także potrzebę wysypania tłuczniem parkingu przy szkole.
Ponadto  Pan  Szajnoga  zapytał  o  sprawę  odpowiedzi  dla  Pana  Wojdy  oraz  o  to, 
którędy będzie biegła główna sieć kanalizacyjna – gdyż najlepiej gdyby biegła ona 
rowem lub między rowem a chodnikiem.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że główna linia będzie biegła tam gdzie są szamba – przy 
ulicy w pasie uzbrojonym.
Potrzebne są rozmowy z mieszkańcami osiedla w sprawie kanalizacji.
W tej chwili opłata przyłączeniowa została uchylona ale koszty przyłączenia się do 
sieci  pokrywa  mieszkaniec.  Te  koszty  wynoszą  1.500,-zł  w  przypadku  środków 
zewnętrznych. Natomiast bez środków mieszkaniec sam będzie opłacał przyłącze.
Natomiast odnośnie opłaty za przyłączenie się do wodociągu – to taka opłata została 
dwa lata temu uchwalona i nikt jej nie uchylił.
Ponadto  osiedle  w Jarosławcu  wystąpiło  z  wnioskiem o  ustanowienie  odrębnego 
sołectwa.
Pan  Marek  Szajnoga  zapytał  o  sprawę  oczyszczalni  przydomowych  i  o  sprawę 
gruntów z ANR.
Pan Sekretarz wyjaśnił, odnośnie oczyszczalni przydomowych, że na razie nie ma 
żadnych możliwości.
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Natomiast odnośnie gruntów ANR – wysłano kolejne pismo ale otrzymano decyzję 
odmowną. Gmina odwołała się do NSA i czeka na wyrok.
Pan  Wójt  dodał,  odnośnie  oczyszczalni  przydomowych,  że  jest  dylemat  prawny 
w zakresie ich finansowania. Oczyszczalnie będą budowane na gruntach prywatnych 
i gmina nie ma możliwości ich dofinansowania, chyba że podpisze umowy użyczenia 
gruntu. Projektowanie oczyszczalni przydomowych rozpocznie się w I półroczu b.r.
Pan  Sekretarz  dodał,  że  gmina  nie  może  zaangażować  żadnych  środków.  Osoby 
prywatne muszą zaryzykować i zapłacić za projekt 300 – 500 złotych.
Pan Bogdan Pawlicha  poinformował,  że  jest  już  wybudowana taka  oczyszczalnia 
w Kolonii Cześniki. Jej koszt wyniósł 6.200,-zł natomiast koszty eksploatacji – 25 zł 
rocznie.
Pan Jerzy Mazurek zapytał o sprawę okna w świetlicy (sklepie) w Karpiu.
Pan Wójt wyjaśnił, że jest problem z sytuacją własnościową tego obiektu.
Pan Janusz Brzozowski zapytał o sprawę becikowego.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że uchwała nie została uchylona, gmina czeka na ukazanie 
się jej w Dzienniku Urzędowym Województwa Lubelskiego.
Pan Wójt dodał, że potrzeba w budżecie ok. 47 tysięcy złotych na ten cel (na 2006 
i 2007 rok).
Następnie Pan Brzozowski poruszył sprawę pogrzebu Pana Grada, który należał do 
chóru Wiarus pytając dlaczego nikogo nie powiadomiono i proponując, by odprawić 
mszę, w której mogliby uczestniczyć Radni i Chór.
Pan Wójt wyjaśnił, że kilka osób z Chóru uczestniczyło w pogrzebie.
Następnie  Pan  Janusz  Brzozowski  poruszył  sprawę  wyborów  sołeckich 
w Jarosławcu, które odbyły się 11 lutego b.r.  Sołtys Jarosławca skłócił  całą wieś, 
mało  tego  na  wybory  sprowadził  osoby  niezameldowane  w  Jarosławcu.  Statut 
sołectwa jest przeżytkiem. W skład rady sołeckiej powinni automatycznie wchodzić 
radni  gminni,  żeby  zmobilizować  radę  sołecką  do  działania.  Rada  sołecka  przez 
cztery lata nie spotkała się ani razu. Pan Gęborys sam pisał  wnioski i  chodził  za 
sołtysem, żeby je podpisał. Podczas wyborów w komisji skrutacyjnej była rodzona 
siostra kandydata na sołtysa. Statuty sołectw są z 1994 r. i należy je już zmienić.
Następnie głos zabrał Pan Ryszard Monastyrski stwierdzając,  że każdy radny czy 
sołtys ma swój obszar działania i co pozostałych radnych obchodzi temat Jarosławca. 
To powinno być załatwione w ramach sołectwa.
Pani  Janina  Zawada  dodała,  że  jest  oburzona  wypowiedzią  Pana  Brzozowskiego. 
Sołtys z Jarosławca jest chytry i wszystko robi w terminie.
Natomiast  odnośnie  namawiania,  to  podobno  Pan  Brzozowski  chodził  przed 
wyborami  samorządowymi  i  namawiał  mieszkańców  Jarosławca,  żeby  na  niego 
głosowali.
Pan Sekretarz  stwierdził,  że  faktycznie  statuty są  z  1994 r..  Sprawy samorządów 
sołeckich będzie prowadził pan Krzysztof Seń i statuty będą zaktualizowane.
Natomiast odnośnie wyborów w Jarosławcu, to zostały one przeprowadzone zgodnie 
z prawem i nie da się ich podważyć.
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Pan  Wójt  stwierdził,  że  przy  następnych  wyborach,  wszyscy mieszkańcy zostaną 
zapoznani ze statutem sołectwa, żeby nie było niejasności.
Pan Jerzy Mazurek stwierdził, że nie do końca dobrym rozwiązaniem jest to, żeby 
radny gminny był w radzie sołeckiej. Natomiast radni gminni mogą być zapraszani na 
spotkania rad sołeckich.
Pan Marek Szajonga zwrócił się z pytaniem do Radcy Prawnego czy radny gminny 
może być sołtysem.
Pani  Stanisława  Bielecka  wyjaśniła,  że  tak.  Radny  nie  może  zawrzeć  umowy 
cywilno-prawnej  z  Wójtem  natomiast  sołtys  pracuje  nie  na  podstawie  umowy 
z Wójtem tylko na podstawie uchwały Rady Gminy jako inkasent. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację na temat uchylenia 
uchwały Rady Gminy Sitno w sprawie opłaty przyłączeniowej do sieci kanalizacyjnej 
(pismo Wojewody w załączeniu.
Ponadto Przewodniczący wyjaśnił, odnośnie oświadczeń majątkowych Radnych, że 
zostały one przekazane do Urzędu Skarbowego 14 lipca 2006 roku.
Natomiast  odnośnie  odpowiedzi  dla  Pana  Wojdy  to  zostanie  ona  wysłana 
w następnym tygodniu.  Starosta nie wydał  zgody na wycinkę drzew. Najlepszym 
rozwiązaniem byłoby dogadanie się stron. Skargi Pana Wojdy były bezzasadne.
Pan Szajnoga zapytał, czy w takim razie gmina nie może wyciąć tych drzew.
Pan Wójt  wyjaśnił,  że  jeżeli  gmina  się  nie  dogada  z  Panem Wojdą to  potrzebne 
będzie rozgraniczenie.
Następnie  Pan  Wójt  poinformował,  że  w  okresie  wiosennym będzie  chodziła  po 
terenie gminy Komisja sprawdzająca czystość i porządek na terenie posesji. 
W skład Komisji  wejdzie Pan A. Kiciński,  przedstawiciel Policji,  Straży Pożarnej 
i Sołtys.
Mieszkańcy mają problem z zapłaceniem 70 groszy miesięcznie za śmieci natomiast 
rocznie w gminie na zakup alkoholu wydaje się około 2 mln złotych.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poinformował  o  szkoleniach 
organizowanych dla Radnych i poprosił zainteresowane osoby o uczestnictwo w tych 
szkoleniach.
Pan  Sekretarz  poinformował  o  konieczności  występowania  Radnych  do  IPN-u 
w sprawie zaświadczenia o niewspółpracowaniu ze służbami specjalnymi (druk w 
załączeniu).
Ponadto  Pan  Sekretarz  poinformował,  że  powołano  5  zespołów  ds.  Projektów 
Unijnych i jest propozycja, żeby jakoś gratyfikować przynajmniej kierowników tych 
zespołów.
Zostały złożone wnioski do WFOŚiGW o pożyczkę na zakup wozu asenizacyjnego 
i ciągnika, żeby od końca kwietnia wozić ścieki od rolników. Wstępny koszt – 9 – 10 
złotych  za  1  m³.  W  ten  sposób  poprawi  się  sytuacja  finansowa  Gospodarstwa 
Pomocniczego.
Pan Bogdan Pawlicha zauważył, że może lepiej byłoby złożyć wniosek do ARiMR 
o dotację na zakup tego ciągnika i wozu asenizacyjnego.
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Pan Janusz Brzozowski stwierdził, odnośnie sprawy Pana Wojdy, że cały Jarosławiec 
jest przez to skłócony.
W statucie sołectwa powinno pisać, że takie sprawy prowadzi rada sołecka.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że wszystko odbyło się zgodnie z prawem. Okazało się, że 
dwa drzewa rosną w pasie drogowym a reszta na granicy działek. Starosta napisał, że 
wszystko zależy od tego jak wójt dogada się Panem Wojdą.
Następnie Pan Wójt poprosił o zajęcie stanowiska w sprawie działki po byłym SKR 
w Kornelówce.
Pan Ryszard Monastyrski zaproponował, by w tej sprawie pierwsze wypowiedziało 
się sołectwo (mieszkańcy).
Na tym zakończono realizację punktu “Sprawy różne”.

Ad. 11
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji

   
Protokół Nr IV/2006 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad sesji.
Pan Zygmunt Niedźwiedź zapytał czy Państwo Radni zapoznali się z tym protokołem 
i czy są do niego uwagi.
Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. protokół w głosowaniu jawnym przy 
12 głosach za, 0 przeciw i 3 głosach wstrzymujących.

Ad. 12
Podjęcie uchwał

   
Przy podejmowaniu uchwał brało udział 15 Radnych.

Przewodniczący Komisji Uchwał i  Wniosków Pan Mieczysław Wrotniak odczytał 
kolejno projekty uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała Nr V/23/07 Rady Gminy Sitno z dnia 14 lutego 2007 roku w sprawie 
odmowy stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego.
Uchwała  ta  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  12  głosach  za, 
0  przeciw  i  2  głosach  wstrzymujących  (Pan  Edward  Tukiendorf  nie 
uczestniczył w głosowaniu).

2) Uchwała Nr V/24/07 Rady Gminy Sitno z dnia 14 lutego 2007 roku w sprawie 
zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Kornelówce.
W głosowaniu jawnym za ww. uchwałą głosowało 14 Radnych, przeciw – 0, 
1 Radny wstrzymał się od głosu.
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3) Uchwała Nr V/25/07 Rady Gminy Sitno z dnia 14 lutego 2007 roku w sprawie 
wyboru  dodatkowego  przedstawiciela  gminy  Sitno  w  Zgromadzeniu 
Zamojsko-Roztoczańskiego Związku Gmin.
Pan Wójt zaproponował osobę Pana Lucjana Łuczyszyna.
W głosowaniu jawnym za ww. uchwałą głosowało 14 Radnych, przeciw – 0, 
1 Radny wstrzymał się od głosu.

4) Uchwała Nr V/26/07 Rady Gminy Sitno z dnia 14 lutego 2007 roku w sprawie 
powołania Komisji Budżetu, Infrastruktury i Rozwoju oraz ustalenia jej składu 
osobowego.
Pan  Janusz  Brzozowski  stwierdził,  że  do  każdej  komisji  osobowo  miała 
wchodzić  jedna  osoba  ze  Stowarzyszenia  natomiast  nie  ma  takiej  osoby 
w Komisji Rewizyjnej.
Pani Stanisława Bielecka wyjaśniła, że w Radzie Gminy Sitno nie ma klubu 
radnych.
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że Pan Szajnoga wcześniej nie wyraził 
zgody na pracę w Komisji Rewizyjnej tylko w Komisji Rolnictwa.
Pan Brzozowski wyjaśnił, że nie wiedział o tym, że Pan Szajnoga nie wyraził 
zgody.
Następnie  Pan  Zygmunt  Niedźwiedź  zapytał  kto  jest  za  przyjęciem  ww. 
uchwały.
W  głosowaniu  jawnym  za  opowiedziało  się  10  Radnych,  przeciw  –  0, 
5 Radnych wstrzymało się od głosu. 

5) Uchwała Nr V/27/07 Rady Gminy Sitno z dnia 14 lutego 2007 roku w sprawie 
powołania Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Sportu 
oraz ustalenia jej składu osobowego.
W głosowaniu jawnym za ww. uchwałą opowiedziało się 12 Radnych, przeciw 
– 0, 3 Radnych wstrzymało się od głosu.

6) Uchwała Nr V/28/07 Rady Gminy Sitno z dnia 14 lutego 2007 roku w sprawie 
powołania  Komisji  Rolnictwa,  Gospodarki  Gruntami i  Ochrony Środowiska 
oraz ustalenia jej składu osobowego.
W głosowaniu jawnym za ww. uchwałą opowiedziało się 13 Radnych, przeciw 
– 0, 2 Radnych wstrzymało się od głosu.

Następnie Przewodniczący Komisji Rolnictwa Pan Leszek Kozak przedstawił plan 
pracy Komisji na 2007 rok.
Pan  Zygmunt  Niedźwiedź  zapytał  kto  jest  za  przyjęciem  planów  pracy  Komisji 
Stałych na 2007 r.
Państwo Radni przyjęli ww. plany pracy jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
Następnie Pan Sekretarz przedstawił wyniki wyborów do Izby Rolniczej – z gminy 
Sitno wybrano Pana Władysława Marczuka i Pana Franciszka Grelę.
Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad.
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Ad.13
Zamknięcie obrad sesji

Na zakończenie obrad sesji Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy podziękował 
zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.
Następnie Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołował:      
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